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Készült: Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2025. április 24-ei, 

munkaterv szerinti üléséről 

 

Az ülés helye: Oroszlányi Közös Önkormányzati Hivatal I. emeleti tanácsterem 

 

Jelen vannak: Takács Károly, Babai János, Fehérdi Zsuzsanna, Gerenday Zsuzsanna, Gyuga 

Mihály József, Kontschán Flórián Jenő, Molnár István, Rajnai Gábor, Szabó 

György, Székely Antal és Vargáné Vojnár Katalin települési képviselők, Mók 

Attila alpolgármester, Dr. Tomayer Tamás jegyző  

 

Távol van: Papp Péter Attila települési képviselő 

 

Meghívottak: a jelenléti ív szerint 

 

Takács Károly polgármester köszöntötte a képviselő-testület munkaterv szerinti ülésén részt vevő 

képviselőtársait, az ülésre meghívottakat, minden érdeklődőt, a televízió nézőit és az ülést interneten 

figyelemmel kísérőket.  

 

Kérte, egyperces néma főhajtással emlékezzenek Bársony Évára, aki a Közös Önkormányzati Hivatal 

Pénzügyi Irodájának vezetője volt. 

 

A képviselő-testület ülését 16 órakor megnyitotta. Megállapította, hogy a képviselő-testületi ülés 

határozatképes, mert a 12 fő települési képviselőből 11 fő jelen van.  

 

Jelezte, megkezdik munkaülésüket. A megküldött meghívóban 14 napirendi pont szerepel.  

Javasolta „Az oroszlányi III. számú felnőtt háziorvosi körzettel kapcsolatos döntések” tárgyú és az 

„Igazgatói álláshely pályázat véleményezése” tárgyú sürgősségi indítványok napirendre vételét, 

melynek indoka, hogy a következő munkarend szerinti testületi ülésig ezek a döntések nem 

halaszthatók. 

 

Így tehát összesen 16 napirendre tett javaslatot.  

 

Javasolta továbbá, hogy a meghívóban szereplő 14. napirendi pontot, az „Önkormányzati bérlakások 

bérbevételére irányuló pályázatok elbírálása” című előterjesztést zárt ülésen tárgyalják a 

Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény vonatkozó rendelkezései alapján, mely szerint a 

képviselő-testület zárt ülést rendelhet el a vagyonával való rendelkezés esetén, továbbá az általa kiírt 

pályázat feltételeinek meghatározásakor, a pályázat tárgyalásakor, ha a nyilvános tárgyalás az 

önkormányzat vagy más érintett üzleti érdekét sértené.  

 

Tájékoztatta továbbá a képviselő-testületet arról, az „Igazgatói álláshely pályázat véleményezése” 

című sürgősségi indítványt kötelező zárt ülésen tárgyalni Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

törvény vonatkozó rendelkezései alapján a képviselő-testület zárt ülést tart az állásfoglalást igénylő 

személyi ügy tárgyalásakor. 

 

A tárgyalandó napirendi pontokkal, illetve a tárgyalás sorrendjével kapcsolatban kérdés, hozzászólás 

és további módosító javaslat nem volt. 

 

Takács Károly polgármester jelezte, az SZMSZ 11. § (3) bekezdése értelmében valamely ügy 

sürgősségi tárgyalásáról – napirendre vételéről – a képviselő-testület egyszerű szótöbbséggel dönt.  
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16 óra 4 perckor Papp Péter Attila települési képviselő megérkezett az ülésterembe, a jelenlévő 

települési képviselők száma: 12 fő. 

 

Takács Károly polgármester szavazást kért a meghívóban nem szereplő sürgősségi indítványok 

napirendi pontok közé történő felvételéről, a tárgyalási sorrendet tekintve 13. és 16. napirendként. 

 

A képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

51/2025. (IV. 24.) határozata 

sürgősségi indítványok napirendre vételéről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete a 2025. április 24-ei, munkaterv szerinti 

ülésén „Az oroszlányi III. számú felnőtt háziorvosi körzettel kapcsolatos döntések” tárgyú sürgősségi 

indítványt 13. napirendi pontként, az „Igazgatói álláshely pályázat véleményezése” tárgyú sürgősségi 

indítvány 16 napirendi pontként tárgyalja. 

 

Felelős: Takács Károly polgármester 

 

Takács Károly polgármester kérte, szavazzanak az „Önkormányzati bérlakások bérbevételére 

irányuló pályázatok elbírálása” tárgyú előterjesztés zárt ülésen történő tárgyalásáról. 

 

A képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

52/2025. (IV. 24.) határozata 

az „Önkormányzati bérlakások bérbevételére irányuló pályázatok elbírálása” című napirendi 

pont zárt ülésen történő tárgyalásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testülete az „Önkormányzati bérlakások bérbevételére 

irányuló pályázatok elbírálása” tárgyú előterjesztést zárt ülésen tárgyalja. 

 

Felelős: Takács Károly polgármester 

 

Takács Károly polgármester kérte, szavazzanak a módosított napirendi pontok tartalmának és azok 

tárgyalási sorrendjének elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület a napirendet nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen 

szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

53/2025. (IV. 24.) határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete április 24-ei, munkaterv szerinti ülésén az 

alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

Nyílt ülés: 

1. Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

2. A városi gimnáziumi és szakképző intézményi tanulmányi ösztöndíjról szóló rendelet 

megalkotása 

3. Temetési hely helyi védetté nyilvánítása 

4. A szociális igazgatásról és szociális ellátásokról, a gyermekvédelemi helyi szabályairól szóló 

17/2019. (XII.12.) önkormányzati rendelet módosítása 

5. Bokod Község Önkormányzata részére szociális alapszolgáltatásként biztosított szociális 

étkeztetés megszüntetésével kapcsolatos döntések 
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6. Átfogó értékelés az önkormányzat 2024. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 

ellátásról  

7. A MÁV Személyszállítási Zrt. – Oroszlány városban, autóbusszal 2024. évben végzett helyi 

személyszállítás közszolgáltatási tevékenységére vonatkozó – beszámolója 

8. Önkormányzati ingatlanvagyonnal kapcsolatos döntések 

9. Oroszlány város közterületi térfigyelő kamerarendszerének 2025. évi fejlesztése 

10. Közútfejlesztési beruházásokkal kapcsolatos döntések 

11. A 2024. évben végzett belső ellenőrzési tevékenység főbb megállapításairól 

12. A Kölcsey Ferenc Művelődési Központ és Könyvtár Oroszlány Szervezeti és Működési 

Szabályzatának módosítása 

13. Az oroszlányi III. számú felnőtt háziorvosi körzettel kapcsolatos döntések 

14. Kérdés, interpelláció 

Zárt ülés: 

15. Önkormányzati bérlakások bérbevételére irányuló pályázatok elbírálása  

16. Igazgatói álláshely pályázat véleményezése 

 

Felelős: Takács Károly polgármester 

 

 

1. NAPIRENDI PONT: Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott 

döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

 
Előadó:  Takács Károly polgármester 

Előkészítő: Dr. Tomayer Tamás jegyző 

 

Takács Károly polgármester elmondta, az előterjesztésben és kiegészítésében 45 pontban számolt be 

a két ülés között történt fontosabb eseményekről. A tájékoztató elfogadása mellett döntést kért arról, 

hogy az önkormányzat a fogorvosi ügyelet ellátását a továbbiakban is Tatabánya Megyei Jogú Város 

Önkormányzata által szervezett fogorvosi ügyelethez csatlakozva kívánja ellátni és vállalja a 150 

Ft/fő/év összegben meghatározott hozzájárulási díj megfizetését. 

 

Molnár István települési képviselő elmondta, az elmúlt időben jellemző volt, hogy a rendőrség 

részéről kaptak beszámolót havi, vagy negyedéves rendszerességgel arról, hogy milyen bűneseteket 

tártak fel, illetve hány szabálysértés volt a városban. Szeretné, ha ez a jó gyakorlat visszakerülne a két 

ülés közötti anyagba, főleg abból a szempontból, hogy zéro tolerancia van a drogterjesztőkkel, illetve 

a drogokat előállító személyekkel szemben.  

Gratulált az OSE Lions U21-es csapatának, akik az NB1/A-ban bekerültek a bajnoki döntőbe április 

12-én. Ebből is látszik, hogy a semmiből fel lehet építeni egy országos hírű csapatot. 

 

Takács Károly polgármester a gratulációt ő is megtette a csapat és az edzők részére.  

A rendőrségi beszámolóval kapcsolatos kéréssel Hufnágel rendőrkapitány úrhoz fog fordulni. 

Hozzátette, a májusi képviselő-testületi ülésen esedékes a rendőrség 2024. évi beszámolója. Ennek 

ellenére a rendszerességet kérni fogja. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő támogatta és kérte már 1 hónappal ezelőtt, ha a rendőrkapitány 

teheti, akkor számoljon be az oroszlányi droghelyzetről, illetve annak felszámolásáról. Ugyanis 

továbbra is azt kell látnia, hogy bármely tv híradóra kapcsol, ömlenek az információk a zéro tolerancia 

megvalósításáról. Nem gondolja, hogy az információk elhallgatni valók lennének. Az egész város 

kíváncsi az oroszlányi helyzetre.  

A kosárlabdával kapcsolatban elmondta, sajnos neki kell ezt elmondani, aki 2012 óta nagyon 

odafigyelt erre a sportágra, hogy a tegnapi vereséggel az OSE felnőtt csapata sajnos a kiesés szélére 

került. Pénzügyi Bizottsági ülésen többször, elsősorban Kontschán képviselő úr kérte az egyesület 

vezetését, hogy ha probléma van, akkor időközben is tájékoztassák a képviselő-testületet. Most úgy 

tűnik, hogy nagy a probléma. Nem tudja, mi történhetett, a pénzt a képviselő-testület megemelten 

megszavazta, a pénz előbb lett átutalva, mint ahogy azt megszokták, ennek ellenére nemhogy PR 

szempontból pozitív lenne a csapat szereplése, a város szempontjából kezd lejárató jellegű lenni. Tehát 

elvárná az egyesület vezetésétől legalább polgármester úr felé a tájékoztatást a kialakult helyzetről, 

hiszen a bajnokság vége felé közelednek és a csapat nem áll sehogy. Véleménye szerint ekkora pénzért 
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elvárható egy sokkal biztosabb szereplés és nem egy várost lejárató szereplés. Nem tudja, mi a 

probléma, tájékoztatást sem kaptak az egyesület vezetőitől. A kosárlabda kiemelt sportág 2012 óta, 

kiemelten több pénzt költenek rájuk a többi sportághoz képest, eddig úgy gondolta, hogy nagyon 

helyesen, de most - 2012 óta először - kezd meginogni. 

 

Takács Károly polgármester a rendőrségi részhez elmondta, gyakran kap tájékoztatást a kapitány 

úrtól, de nem tovább tájékoztatásra. Megerősítette, hogy igen intenzíven rajta vannak a rendőri szervek 

a drog ügyön is, sikeres volt az akciójuk. Mindig azt mondja kapitány úr, hogy fog adni egy részletes 

tájékoztatást. Ez mindig egy kicsit későbbi időpontra tolódik arra hivatkozva, hogy folyamatban 

vannak az akciók és ezekről nem lehet tájékoztatást adni. Talán eljutnak már olyan mérföldkőhöz, 

amikor lezárt eseményeket lehet tárgyalni. A hétvégén nagy randalírozó csapatot fogtak el a rendőrök, 

a közterület-felügyelet kamera rendszerét megdicsérve. Tehát akciók vannak, nehéz ezt nyilvánosság 

előtt tárgyalni. A lezárt ügyekről lehet tárgyalni. 

A kosárlabdával kapcsolatban elmondta, nem elemezte és nem is szakértője a témának, hogy mennyi a 

csapatnak az esélye arra, hogy az NBI/A-ban maradjon. Ha kiesnek, annak nagyon komoly 

következményei lesznek. Arra bíztatott mindenkit, hogy szurkoljanak a csapatnak. Javasolta, hogy 

hívják meg őket akár egy bizottsági ülésre. Jelezte, neki tájékoztatást semmilyen formában nem adnak. 

Ismételten kérte, hogy szurkoljanak és támogassák a csapatot. Volt egy edzőváltás. A helyzet nem túl 

jó, ezzel egyetértett, de még nincs vége a bajnokságnak. 

 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztés 

kiegészítésében szereplő határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő 

részvételével, 12 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

54/2025. (IV. 24.) határozata 

a két ülés között történt fontosabb eseményekről szóló tájékoztatóról, a hozott döntésekről, a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete: 

1.a) Az egészségügyi alapellátásról szóló 2015. évi CXXIII. törvény 5. § (1) bekezdés c) pontja 

szerinti kötelező feladatát az alapellátáshoz kapcsolódó fogorvosi ügyelet ellátására 

vonatkozóan a továbbiakban is Tatabánya Megyei Jogú Város Önkormányzata által szervezett 

fogorvosi ügyelethez csatlakozva kívánja ellátni.  

1.b) Vállalja a 150 Ft/fő/év összegben meghatározott hozzájárulási díj megfizetését. 

1.c) Felkéri a polgármestert, hogy gondoskodjon a 2025. évi fogászati ügyeleti ellátás díjának 2025. 

május 31-ig történő megfizetéséről a fogászati ügyelet támogatása előirányzat terhére. 

2. Elfogadja a két ülés között történt fontosabb eseményekről szóló tájékoztatót és a jelentést a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2025. április 29. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. Tomayer Tamás jegyző 

 

 

2. NAPIRENDI PONT: A városi gimnáziumi és szakképző intézményi tanulmányi 

ösztöndíjról szóló rendelet megalkotása 

 
Előadó:  Takács Károly polgármester 

Előkészítő: Dr. Tomayer Tamás jegyző 

 

Takács Károly polgármester elmondta, a Hamvas Béla Gimnázium igazgatója kérelemmel fordult 

Oroszlány Város Önkormányzatához, melyben kérte, hogy az önkormányzat a korábbiakhoz 

hasonlóan támogassa, hogy a gimnázium jó tanulói tanulmányi ösztöndíjban részesülhessenek. 

Tanulmányi ösztöndíjat korábban 2016. január 1. napja és 2020. március 31. napja között biztosított az 

önkormányzat. A gimnáziumnak más forrása erre a célra nem áll rendelkezésre. Igazgató Asszony a 

kérelmében ismertette, hogy amennyiben az önkormányzat támogatni tudná az ösztöndíj bevezetését, 
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úgy nagy valószínűséggel még több jó tanuló diák választaná a gimnáziumot. A tanulmányi ösztöndíj 

bevezetése és a jogosultság feltételeinek meghatározása rendeletalkotási tárgykör. A rendelet hatálya a 

gimnázium mellett a Tatabányai Szakképzési Centrum Eötvös Loránd Szakképző Iskolájára is 

kiterjedne. A Város- és Gazdaságfejlesztési Bizottság és a Pénzügyi és Humán Bizottság is 

megtárgyalta a rendelettervezetet. A bizottságok javaslata alapján az ösztöndíj mértéke és a 

meghatározott tanulmányi átlagok értéke eltérő a gimnázium és a szakképző iskola esetén. 

A gimnázium esetén: Az ösztöndíj megállapításának feltétele, hogy a tanulónak legalább a 4,21-es 

tanulmányi átlagot el kell érnie a jogosultsági kérelem benyújtását megelőző lezárt tanítási félévében. 

Az ösztöndíj javasolt mértéke: 

- 4,21 és 4,60 közötti tanulmányi átlag esetén: 10 000 Ft/hó 

- 4,61 és azt meghaladó tanulmányi átlag esetén: 20 000 Ft/hó. 

A Szakképző Iskola esetén: Az ösztöndíj megállapításának feltétele, hogy a tanulónak legalább a 3,61-

es tanulmányi átlagot el kell érnie a jogosultsági kérelem benyújtását megelőző lezárt tanítási 

félévében. 

Az ösztöndíj javasolt mértéke: 

- 3,61 és 4,00 közötti tanulmányi átlag esetén: 10 000 Ft/hó 

- 4,01 és 4,50 közötti tanulmányi átlag esetén: 20 000 Ft/hó 

- 4,51 és azt meghaladó tanulmányi átlag esetén: 30 000 Ft/hó. 

Az ösztöndíj-kérelmek elbírálása a rendelettervezet értelmében jegyzői hatáskörbe kerülne. A 

fentieken túl a rendelettervezet a kérelem benyújtásának és elbírálásának szabályait, az ösztöndíjra 

való jogosultság feltételeit, kizáró okait és az ösztöndíj folyósításának szabályait is tartalmazza. 

A rendelet 2026. január 1. napjával lép hatályba. 

A megküldött előterjesztéshez képest a bizottságok javaslatait figyelembe véve módosult a 

rendelettervezet, amely helyben kiosztásra került. Kérte a képviselő-testületet, hogy a helyben 

kiosztott tervezetről szavazzanak. 

Hozzátette, a téma sok verziót megélt. A helyben kiosztásra azért kényszerültek rá, mert figyelembe 

vették az eddigi véleményeket, észrevételeket.  

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak a helyben kiosztott 

rendelettervezet elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

a rendelettervezetet elfogadta és megalkotta  

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

8/2025. (IV. 29.) önkormányzati rendeletét 

a városi gimnáziumi és szakképző intézményi tanulmányi ösztöndíjról 

 

Dr. Radványiné Varga Andrea igazgató megköszönte, hogy a kérvénye befogadásra került. Jelezte, 

a 258 gyerekből a mostani rendelettel 206-ot tud támogatni a város. Úgy érzi, hogy a város 

mindenképpen voksolt a középiskolái mellett, a gimnázium és a szakképzés mellett. Megköszönte a 

diákok, a tanárok és a szülők nevében a támogatást.  

 

 

3. NAPIRENDI PONT: Temetési hely helyi védetté nyilvánítása 

 
Előadó:  Takács Károly polgármester 

Előkészítő: Bartalus László irodavezető 

 

Takács Károly polgármester ismertette, hogy a Rákóczi Szövetség Oroszlányi Szervezete 

kezdeményezte az 1920-ban Rábapordányban született és 1945. január 30-án az Oroszlány térségében 

hősi halált halt Szücs István honvédnek a Városi Temető régi temetőrészében lévő temetési helyének 

helyi védetté nyilvánítását. 

A helyi védetté nyilvánítás a temetőről és a temetkezési tevékenységről szóló önkormányzati rendelet 

módosításával valósítható meg, mely során kifejezésre kerül azon szándék, hogy az Önkormányzat az 

elhunyt személy iránti tisztelet kifejezése érdekében helyi védettséget biztosít azon temetési helyek 

vonatkozásában, amelyek esetén az ott nyugvó személyek köztiszteletben álló személyek, akik 

munkájukkal, áldozatvállalásukkal kiérdemelték a település tiszteletét. 
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A helyi szabályozás tartalmaz a védettséggel kapcsolatos egyéb kérdésköröket, valamint további 

temetési helyek esetleges védetté nyilvánításával és a védettség megszüntetésével kapcsolatosan is. 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztésben szereplő 

rendelettervezet elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

a rendelettervezetet elfogadta és megalkotta  

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

9/2025. (IV. 29.) önkormányzati rendeletét 

a temetőről és a temetkezési tevékenységről szóló  

5/2023. (IV. 4.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 

 

4. NAPIRENDI PONT: A szociális igazgatásról és szociális ellátásokról, a gyermekvédelemi 

helyi szabályairól szóló 17/2019. (XII.12.) önkormányzati rendelet 

módosítása 

 
Előadó:  Takács Károly polgármester 

Előkészítő: Szemző Ildikó irodavezető 

  

Takács Károly polgármester elmondta, a szociális ellátásokért fizetendő térítési díjak összegét a 

szociális igazgatásról és szociális ellátásokról, a gyermekvédelem helyi szabályairól szóló 17/2019. 

(XII.12.) Ör. rendelet tartalmazza. A személyes gondoskodást nyújtó ellátások után fizetendő térítési 

díjak összegei utoljára 2022-ben kerültek módosításra. Az elmúlt időszakban bekövetkezett gazdasági 

változások a térítési díjak összegének felülvizsgálatát tették szükségessé. Az Oroszlányi Közös 

Önkormányzati Hivatal Pénzügyi Irodája elkészítette az Önkormányzati Szociális Szolgálat személyes 

gondoskodást nyújtó ellátások térítési díjára vonatkozó 2024. évi önköltségszámítást, amely alapján 

megállapítható, hogy az ellátásokért fizetett térítési díj és az önköltség között jelentős eltérés van. Az 

Önkormányzati Szociális Szolgálat éves költségvetéséhez az önkormányzati hozzájárulás összege a 

2024. évben 534.765.123,- Ft volt. Mindezek alapján indokolt a személyes gondoskodást nyújtó 

ellátások térítési díjának emelése. A rendelettervezet tartalmazza továbbá a bölcsődei gondozási díj 

megszüntetését, valamint a szociális alapszolgáltatások és a szakosított szociális alapellátási formák 

személyi térítési díjai elengedésének, csökkentésének feltételeként meghatározott jövedelemhatárok 

megemelését, így azt többen tudják igénybe venni. 

Tájékoztatta a képviselő-testületet, hogy a korábban kiküldött szociális rendelet módosítása tárgyú 

előterjesztés mellékletében a térítési díjak elírásra kerültek, mivel a nettó összeg helyett a bruttó 

összegek kerültek feltüntetésre. A téves összegek javításra kerültek, amelyet a rendelettervezet 

helyben kiosztott melléklete tartalmazza. 

 

Gyuga Mihály József VGFB elnök/települési képviselő elmondta, van több olyan tételsor a 

megállapított térítési díjak között, amelyeket rendkívül alacsonynak tart. Kérdése az volt, hogy az 

igénybe vevők által ténylegesen fizetendő, megállapított térítési díj felülvizsgálata mikor történt meg 

legutoljára? Az önkormányzati hozzájárulás mértékét rendkívül magasnak tartja. Kérdése az volt, van-

e olyan kötelezettsége Oroszlány városnak, mely szerint a központi normatív támogatás bizonyos 

százalékában előírják, hogy egyébként az önkormányzatnak kötelező és mekkora mértékben kell 

hozzájárulni az ilyen jellegű intézmények költségvetéséhez?  

 

Takács Károly polgármester kérte képviselőtársát, fejtse ki, hogy az első kérdése esetén konkrétan 

melyik sorra gondolt.  

 

Gyuga Mihály József VGFB elnök/települési képviselő kiemelte, a házi segítségnyújtás térítési díja 

800 Ft/ óra, és 3600 Ft az önköltséges összeg, tehát 2200 Ft-tal, majdnem a térítési díj 

háromszorosával egészíti ki az önkormányzat ezt az ellátási formát.  

Rendkívül kirívó tétel ilyen szempontból az Idősek Nappali Klubjában a napközbeni tartózkodás díja: 

240 Ft/nap, az önköltséges ár 8267 Ft. 8027 Ft-tal egészíti ki az önkormányzat, ami majdnem 40-

szeres térítési díjkiegészítés. Ezt rendkívül magasnak tartja. 
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Vannak olyan tételek, ahol a havi térítési díj 109.000 Ft és 175.000 Ft az önköltség.  

Véleménye szerint ezek rendkívül magas kiegészítési összegek. 

Vannak olyan ellátások, amelyek közel 50%-os térítési kiegészítést vonnak maguk után az 

önkormányzat részéről.  

Kérdése az volt, hogy ezek az alap megállapított térítési díjak miért ilyen alacsonyak az 

önköltségekhez képest, illetve ezek megállapítása mikor történhetett? 

 

Takács Károly polgármester elmondta, valószínűleg azért ekkorák ezek a térítési díjak, mert nem 

változtattak rajta 2022 óta. Most emelési szándékuk van, gyakorlatilag a folyamat megindult.  

A módosító rendelettervezetben szereplő javaslathoz képest a jelenlegi képviselő-testületi ülésen 

változtatást nem javasolt, mert meg kell nézni minden tételsor hátterét és szociális intézkedésekről is 

szó van. Nem lehet egyik napról a másikra nullszaldóssá tenni a Szociális Szolgálat tevékenységét, 

mert akkor valószínűleg nevet is kellene változtatnia az intézménynek. Ezért óvatosságra intett 

mindenkit, bár kétségtelen, hogy ezek a számok valóban nagyon markánsan megjelennek.  

 

Ságiné Kincses Ágnes intézményvezető elnézést kért azért, hogy adminisztrációs hiba miatt a bruttó 

összegek kerültek beírásra. Nagyon fontosnak tartotta, hogy ezt módosítsák. Az 1993. évi III. törvény 

alapján dolgoznak, amelynek a 115. § (1) bekezdése kimondja, hogy az intézményi térítési díj nem 

haladhatja meg az önköltséget. Vannak olyan szolgáltatások, mint pl. a szociális étkeztetés, ahol nem 

lehet ezt az összeget meghaladni, tehát nem lehet a végletekig emelni az étkezésnek a díját.  

A szociális törvény 116. § (3) bekezdés a) pontja szerint az étkezés díja az ellátott jövedelmének a 

30%-át nem haladhatja meg. Ha házi gondozást is igénybe vesz az ellátott, akkor a 25%-át. Ez azt 

jelenti, hogy ha ez a bruttó összeg bent maradt volna, és erre jött volna még az áfa, akkor bőven 

meghaladták volna. Nem lehet az ellátottól többet kérni, tehát nem fizethet 30%-nál többet.  

A házi segítségnyújtás óradíja kevés ahhoz képest, amivel ki van egészítve, de sajnos azoknak az 

időseknek, azoknak az embereknek, akik ezt az ellátást igénybe veszik, ez a 800 Ft-os díj is nagyon 

megterhelő. Sokszor azért nem kérnek annyi gondozást, mint amennyire szükségük lenne, mert nem 

tudják kifizetni. 

 

16 óra 35 perckor Vargáné Vojnár Katalin települési képviselő elhagyta az üléstermet, a jelenlévő 

települési képviselők száma: 11 fő. 

 

Ságiné Kincses Ágnes intézményvezető az étkezéssel kapcsolatban elmondta, nem lehet elmenni 

nagyon magas emelésekig, hiszen van olyan ellátott, akinek ez az egyetlen étkezés a napi betevője és 

ezen kívül másra nincs fedezete. Illetve amikor egy városi magánétkeztetésnél 2300 Ft-os összeget 

kérnek egy ebédért, ehhez képest a szolgálat ára az emelést követően 1050 Ft-ra jön ki. Ezt az ételt 

nem lehet hasonlítani más ételt árusítókhoz, ezt is figyelembe kell venni. 

Hozzátette, az előző intézményvezető nyújtotta be ezt a kérelmet. Lehet a későbbiekben akár a nappali 

klub térítési díjáról is beszélni, ami tényleg nagyon alacsony összeg. 

 

16 óra 36 perckor Vargáné Vojnár Katalin települési képviselő visszatért az ülésterembe, a jelenlévő 

települési képviselők száma: 12 fő. 

 

Ságiné Kincses Ágnes intézményvezető elmondta továbbá, az átmeneti elhelyezést nyújtó intézmény 

térítési díjának eddigi 3650 Ft-ról 5865 Ft-ra történő emelése nagyon megterhelő lesz egy-két 

ellátottnak. Az időskorúak gondozóházába sem a nagyon magas nyugdíjjal rendelkezők költöznek be. 

Hangsúlyozta, egy külön megbeszélés alapján lehet ezekről a díjakról beszélni.  

 

Takács Károly polgármester jelezte, Gyuga Mihály képviselőtársának a második kérdése arra 

vonatkozott, hogy az önkormányzat mennyiben és milyen arányban kötelezett arra, hogy a 

normatívákon fölüli, az önköltségi szintet elérő összeget betegye a rendszerbe. Valószínűleg nincs más 

választása, ha működtetni akarja a rendszert, akkor kénytelen azt a szintet elérni, amivel egyébként a 

működés feltételeit biztosítani tudja, természetesen a leggazdaságosabb megoldásokat alkalmazva.  

Megjegyezte, ezek az árak magasak-e vagy nem, ezeken az árakon is két község visszamondta a 

szociális étkeztetést, pedig a töredék részét képezik a piaci áraknak. Tehát nagyon nehéz ebben a 

kérdésben jól megítélni.  
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Dr. Tomayer Tamás jegyző elmondta, a 10.000 fő feletti településekre komolyabb ellátási 

kötelezettséget rónak a jogszabályok. Az állam fizet egy bizonyos normatívát, és az azon felüli részt 

fenntartóként viseli az önkormányzat. Így jön ki ez a szám. 

A térítési díjakat évente kétszer engedi felülvizsgálni a törvény. Egy következő felülvizsgálat 

alkalmával még egyszer át lehet beszélni, de nem javasolta, hogy a mostani ülésen módosító 

javaslatokat tegyen a képviselők.  

 

Papp Péter Attila települési képviselő leszögezte, az oroszlányi képviselő-testületre soha nem volt 

jellemző, hogy a végletekig emelte volna valamelyik térítési díjat is. A mostani emelés mértéke az 

előző három év inflációja.  

Felvetette, arról volt szó, hogy rossz előterjesztés készült, mert bruttó árak szerepeltek benne. Ki lett 

javítva nettó + áfára. Az önkormányzat nem áfa visszaigénylő. Aki befizeti térítési díjakat, az 

bruttóban fizeti be. Tehát eleve áfás árba gondolkodnak, akkor az áfás árat miért javították ki nettó 

plusz áfára? A szolgáltatást igénybe vevő nyugdíjasnak megmondják, hogy az ebédje 825 Ft/nap + áfa. 

Bruttóval dolgoznak, a szociális szolgálat és az önkormányzat is. Az igénybe vevő szintén bruttóban 

fizeti meg a térítési díjat. Erre elkészült ez a gyakorlatias táblázat és visszajavítják nettó + áfára.  

Intézményvezető asszony azt vetette fel, hogy a bruttó összegre hogyan tegye ő rá még az áfát. Ezt 

nem értette. A bruttó az a nettó + áfa. Arra hogy lehet még áfát rátenni?  

Kérte, tisztázzák ezt az áfa-kérdést.  

 

Takács Károly polgármester felhívta a figyelmet arra, hogy minden árszámítási táblázatban, akár 

bruttóban fizetnek, akár nem, akár áfaalanyok, akár nem, az áfatartalmat mindig meg kell 

különböztetni. Ez szabály. Ha nem úgy készült az előterjesztés, hogy az áfatartalom egyértelműen 

tisztázva benne, akkor az hibás. Ha képviselőtársa kéri, akkor beáfáztatja, és átadják.  

A táblázat gyakorlatias, mert így kell egy gazdasági számítást végezni. Abban képviselőtársának igaza 

van, hogy a bruttó összeget is meg kell jelenítsék.  

 

Varga Zoltán csoportvezető elmondta, mind az önkormányzatnak, mind az irányítása alá tartozó 

költségvetési szerveknek abból a tevékenységből van áfalevonási joga, amiből áfás bevétele 

származik. 

Tehát önmagában ezen tételeknél az étkezési szolgáltatások az áfatörvény előírásai értelmében áfával 

terheltek, az erre vonatkozó beszerzések áfája ezen arányban levonható. Tehát egy arányosítást kell 

végezni az áfalevonás tekintetében, hogy mennyi az ingyenes nyújtott szolgáltatás és mennyi a fizetős. 

Tehát ami után áfás bevétel van, olyan arányban a beszerzésre fordított áfa is levonásba helyezhető. 

Egyébként nem minden sort terhel áfa, mert bizonyos szolgáltatásokat az áfatörvény értelmében tárgyi 

mentesként nevesít a törvény.  

 

Papp Péter Attila települési képviselő felvetette, a nyugdíjasnak hogyan derül ki, hogy mennyi a 

térítési díj, amit havonta be kell fizetnie? 

 

Takács Károly polgármester elmondta, abban igaza van Papp Péter képviselőtársának, hogy 

pontosabban kellett volna a táblázatot kitölteni, ha valaki mégis további kalkulációt akar végezni.  

Egyértelműnek kell lenni, hogy ez valóban a vége, vagy nem ennek az összegnek. Erre tekintettel 

lesznek a kiadott anyagokban.  

 

Gyuga Mihály József VGFB elnök/települési képviselő elmondta, intézményvezető asszony 

említette, hogy a nyugdíjak, jövedelmek eltérő okán különbségtétel van a térítési díjak között, ami a 

táblázatból számára nem derült ki. Ez a differenciálás hogyan jelentkezik, mikor kerül eldöntésre, 

hogy egy magasabb vagy alacsonyabb jövedelemmel rendelkező milyen térítési díjat fizet?  

 

Ságiné Kincses Ágnes intézményvezető elmondta, az Időskorúak Gondozóházában az alapján 

fizetnek, hogy a jogszabály azt mondja, hogy a 60%-át nem haladhatja meg a jövedelmének, illetve a 

napi megállapított intézményi térítési díj az a maximális összeg, amit fizethet. 

Házi segítségnyújtásnál, illetve minden egyes szolgáltatásnál jövedelmet kell vizsgálniuk. Az, hogy az 

adott embernek maga a házigondozás mennyibe kerül, bele kerül a megállapodásba. Ha ez az összeg 

meghaladja a jövedelmének a 30%-át, akkor javaslatot tesz az étkeztetésben dolgozó az 

intézményvezető felé, és akkor azt kompenzálni kell. Minden egyes ellátásnál ugyanaz alapján a 

jövedelemvizsgálat alapján dolgoznak. Ha nagyon alacsony a jövedelme, akkor az önkormányzati 
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rendeletben meghatározottak alapján kérhet kedvezményes étkezést.  

Még soha nem volt probléma abból, hogy az ellátott ne tudta volna, hogy mennyit kell fizetnie. 

Minden egyes ellátási területen dolgozó kolléga elmondja, a megállapodás megkötése előtt tisztázzák, 

mennyi a térítési díj és a megállapodásba bele van írva. Illetve minden évben újra vizsgálják az 

ellátottak jövedelmét március 31-ig (ez kötelezettségük is), és értesítést kapnak arról az ellátottak, 

hogy milyen mértékben változik a térítési díj.  

 

Papp Péter Attila települési képviselő elmondta, Gyuga Mihály képviselőtársa véleménye szerint arra 

gondolt, hogy felfele differenciálódás van-e. Folyamatosan az alacsony nyugdíjakról beszélnek. A 

magas nyugdíjban részesülők fizetnek-e többet, mint akinek minimál nyugdíja van? 

 

Ságiné Kincses Ágnes intézményvezető elmondta, nem fizetnek többet. Egyedül, ha valakinek 

nagyon alacsony a jövedelme, és a gondozóházban a 60%-ot nézik, akkor 2000-3000 forintos napidíjat 

fizet, ellenben a maximális térítési díjjal, ami 5860 Ft/nap.  

 

Gyuga Mihály József VGFB elnök/települési képviselő jelezte, nem akart most a díjtételeken 

változtatni. A Pénzügyi Bizottság ülésén olyan választ kapott, hogy évente egyszer lehet csak 

felülvizsgálni és az április hónapban esedékes. A rendelet bevezető része alapján – minden évben 

egyszer év közben a térítési díjakat lehet módosítani – kérte, hogy a bizottságot bevonva a térítési 

díjakat vizsgálják át, mert úgy érzi, hogy igen komoly eltérések és nagyságbeli ütközések vannak 

bizonyos ellátási formákban. Ezt szeretné kérni gyakorlatilag felülvizsgálni az önkormányzat részéről. 

Több mint 520 M Ft-tal járul hozzá az önkormányzat, és nem érzi a komoly differenciálási helyzetet 

az ármegállapítási rendszerében az ellátási formáknak, ezért véleménye szerint ezt mindenképpen át 

kellene nézniük. Véleménye szerint nem elfogadható, és nagyon kirívónak tartja, hogy egy 240 Ft-os 

napi térítési díj mellé több mint 8000 Ft-ot tegyen mellé az önkormányzat. Ha 30 napra számolja, 

akkor 7.000 Ft-ot fizet az ellátott és 240.000 Ft-ot tesz hozzá az önkormányzat. Tehát ezeket az 

összeget mindenképpen át kellene nézni és újra kellene tárgyalni. Kérte jegyző urat, illetve a Pénzügyi 

és Humán Bizottság elnökét, hogy ezt a kérdéskört a bizottság valamikor vegye napirendre és a jövőre 

vonatkoztatva ezeket a díjtételeket gondolják át, annak érdekében, hogy az önkormányzati 

hozzájárulást racionalizálni lehessen és egy tisztes teherviselést mind az önkormányzat, mind pedig az 

ellátott részéről bevállalni. 

 

Takács Károly polgármester érti képviselőtársa felvetését, de mérsékletre intené képviselőtársait, 

hiszen ez egy önkormányzati szociális szolgálat. Javasolta, hogy antiszociális intézkedéseket ne 

tegyenek. Magukban kell tisztázni, hogy mennyire érzékenyek szociálisan. Lehet, hogy pont olyan 

réteget szorítanak ki, akinek szüksége van erre az ellátásra. Intézményvezető asszony is jelezte, 

minden ellátottat egyenként megvizsgálnak, tehát itt nem lehet kaptafára intézkedni. Egy dolog az 

önköltség számításának a vizsgálata, másik a szociális érzékenység ebben a témában. Nem értett egyet 

azzal, hogy csak az egyiket kell vizsgálni. Idősek, elesett emberek, sérült gyerekek, perifériára került 

emberek vannak, határozottan elutasította, hogy ezeken az embereken kezdjenek el önköltség típusú 

számításokat végezni. Ez az ellátás nem erről szól. Az más kérdés, hogy ha valaki olyan kerül be a 

rendszerbe, és megteheti, hogy többet fizethet, az fizessen többet. Türelmet kért. Megindult egy 

folyamat, egyetértett azzal, hogy a kiugróan eltérő tételeket rendezzék. Felhívta a figyelmet, hogy két 

községi önkormányzat az önköltség szintű ajánlatot is visszautasította. Tehát ez a dolog nem biztos, 

hogy működik ebben az esetben. 

 

Székely Antal települési képviselő elmondta, a Pénzügyi és Humán Bizottság ülésén merült fel ez és 

akkor megállapodtak, hogy külön bizottsági ülésen, vagy üléseken fogják ezeket a kérdéseket 

megbeszélni, különösen a jövő évi költségvetés szempontjából. Hozzátette: ez az összeg nagyon 

nagynak tűnik, de kötelező az önkormányzatok számára ez a fajta ellátás. Ebből kivonulni nem lehet. 

Felhívta a figyelmet arra, hogy teljesen mindegy, hogy valakinek mennyi a jövedelme, jelen állás 

szerint mindenki ugyanúgy adózik. Ebben az esetben, amikor szociális ellátásról beszélnek, 

megpróbálnak a magasabb nyugdíjjal rendelkezőktől több díjat beszedni, de ugyanakkor amikor a 

jövedelmekről beszélnek, senkinek nem bántja a szemét, hogy ugyanúgy adóznak az emberek. 

Felvetette továbbá, hogy ez az önkormányzati kiegészítés az önkormányzat költségvetésének az 5%-a. 

Ha már valamin spórolni lesznek kénytelenek, akkor nézzék át az egész költségvetést. Ne pont ezeken 

az embereken spóroljanak, mert nagyon nehéz lesz éppen emberiességi szempontokból. 
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Másik példát is említett: az önkormányzat szó nélkül befizet több mint 1 Mrd Ft-ot ún. szolidaritási 

adó címén, aminek több mint feléről, vagy az egészről fogalmuk sincs, hova folyik be, mert erről még 

senki nem számolt be. Ez senkit nem bánt rajta kívül.  

Partner lenne abban, hogy nézzék meg, hogy ezek az ellátási formák elegendőek-e, jól működnek-e, 

vagy mennyibe kerülnek, mert az önkormányzat pénzére vigyázni és figyelni kell. 

 

Takács Károly polgármester elmondta, a szolidaritási adót kötelezően be kell fizetnie az 

önkormányzatnak, nem az ő döntésük. Olyan önkormányzatokhoz kerül, akiknek nem annyi az 

adóbevételük, mint például Oroszlánynak. Ennek a felvetésnek a megválaszolása országgyűlési 

képviselő asszony hatáskörébe tartozik. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő elmondta, a magas nyugdíjjal rendelkezőknek sem lehet az 

önköltségnél többet számlázni. Gyuga Mihály képviselőtársa arra próbált gondolni, hogy mi lenne, ha 

megpróbálnák, hogy a nyugdíj összege szerint ne mindenki ugyanazt a térítési díjat fizesse.  

 

Rajnai Gábor PHB elnök/települési képviselő tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a Pénzügyi és Humán 

Bizottság tárgyalta ezt a napirendi pontot. Hasonló felvetések után a bizottság döntése egyhangú 

támogatás volt. Az itt is felvetődött kérdéseket a későbbi időszakban áttekintésre javasolja a bizottság, 

amit majd a szakmai területtel meg fognak tenni. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő ügyrendi javaslatában kérte tisztázni a szavazás előtt, hogy a 

melléklet 1-14. pontja közül melyik tétel terhelt áfával.  

 

Takács Károly polgármester elmondta, az 1. - Szociális étkeztetés, szociális diétás étkeztetés, 2. - 

Szociális étkeztetés, szociális diétás étkeztetés házhozszállítással és 5. - Étkeztetés, diétás étkeztetés 

igénybevételével tételek terheltek 27% áfával, a többi tétel nem. 

 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak a helyben kiosztott 

melléklet figyelembe vételével az előterjesztésben szereplő rendelettervezet elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő részvételével, 12 igen szavazattal 

a rendelettervezetet elfogadta és megalkotta  

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

10/2025. (IV. 29.) önkormányzati rendeletét 

a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról, a gyermekvédelem helyi szabályairól szóló 

17/2019. (XII.12.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 

SZÜNET 
17:05-17:21 

 

5. NAPIRENDI PONT: Bokod Község Önkormányzata részére szociális alapszolgáltatásként 

biztosított szociális étkeztetés megszüntetésével kapcsolatos döntések 

 
Előadó:  Takács Károly polgármester 

Előkészítő: Szemző Ildikó irodavezető 

 

Takács Károly polgármester elmondta, Bokod Község Önkormányzata tájékoztatta, hogy a 31/2025. 

(III.12.) határozatával úgy döntött, hogy Oroszlány Város Önkormányzatával a 2022. szeptember 30-

án kötött, szociális étkeztetésre vonatkozó szerződést 2025. május 14. napjával felmondja. A feladat 

megszüntetése az Önkormányzati Szociális Szolgálat alapító okiratának, valamint a Szervezeti és 

Működési Szabályzatának módosítását teszi szükségessé. Tekintettel arra, hogy a Szervezeti és 

Működési Szabályzat része az egységek szakmai programjának, ezért azok is módosításra kerültek. 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így felhívta képviselőtársai figyelmét arra, hogy az 

előterjesztés kapcsán 4 szavazásra fog sor kerülni. 
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Kérte, szavazzanak a Bokod Község Önkormányzata számára biztosított szociális étkeztetés 

megszüntetéséről szóló határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő 

részvételével, 12 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

55/2025. (IV. 24.) határozata 

Bokod Község Önkormányzata számára biztosított szociális étkeztetés megszüntetéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete egyetért Bokod Község Önkormányzatával 

megkötött szociális étkeztetés biztosításáról szóló megállapodás 2025. május 14. napjával történő 

megszüntetésével. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2025. április 29. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. Tomayer Tamás jegyző  

 

Takács Károly polgármester kérte, szavazzanak az Önkormányzati Szociális Szolgálat módosító 

alapító okiratáról szóló határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő 

részvételével, 12 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

56/2025. (IV. 24.) határozata 

az Önkormányzati Szociális Szolgálat módosító alapító okiratáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete az Önkormányzati Szociális Szolgálat 

módosító alapító okiratát az előterjesztés 2. melléklete szerinti tartalommal fogadja el.  

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2025. április 29. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért: Dr. Tomayer Tamás jegyző 

 

Takács Károly polgármester kérte, szavazzanak az Önkormányzati Szociális Szolgálat alapító 

okiratáról szóló határozati javaslat elfogadásáról.  

 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő 

részvételével, 12 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

57/2025. (IV. 24.) határozata 

az Önkormányzati Szociális Szolgálat alapító okiratáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete:  

1. Az Önkormányzati Szociális Szolgálat módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt alapító 

okiratát az előterjesztés 3. melléklete szerinti tartalommal fogadja el.  

2. Felhatalmazza a polgármestert, hogy a Magyar Államkincstár költségvetési szervek törzskönyvi 

nyilvántartásaival kapcsolatos eljárásában az Önkormányzati Szociális Szolgálat alapító okiratával 

kapcsolatos esetleges formai, technikai változtatásokat megtegye.  

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2025. április 29. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. Tomayer Tamás jegyző 

 

Takács Károly polgármester kérte, szavazzanak az Önkormányzati Szociális Szolgálat Szervezeti és 

Működési Szabályzatának, valamint a szervezeti egységek szakmai programjainak elfogadásáról szóló 

határozati javaslat elfogadásáról. 
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A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő 

részvételével, 12 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

58/2025. (IV. 24.) határozata 

az Önkormányzati Szociális Szolgálat Szervezeti és Működési Szabályzatának, valamint a 

szervezeti egységek szakmai programjainak elfogadásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete:  

1. Az Önkormányzati Szociális Szolgálat Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítását az 

előterjesztés 4. melléklete szerinti tartalommal elfogadja.  

2. Az Önkormányzati Szociális Szolgálat Család- és gyermekjóléti Központ szakmai programját az 

előterjesztés 5. melléklete szerinti tartalommal elfogadja.  

3. Az Önkormányzati Szociális Szolgálat Család- és gyermekjóléti Szolgálat szakmai programját az 

előterjesztés 6. melléklete szerinti tartalommal elfogadja.  

4. Az Önkormányzati Szociális Szolgálat Bölcsődei telephely – 2840 Oroszlány, Óvoda köz 1-2. – 

szakmai programját az előterjesztés 7. melléklete szerinti tartalommal elfogadja.  

5. Az Önkormányzati Szociális Szolgálat Családok Átmeneti Otthon – 2840 Oroszlány, Fürst S. u. 

20. – szakmai programját az előterjesztés 8. melléklete szerinti tartalommal elfogadja.  

6. Az Önkormányzati Szociális Szolgálat Időseket ellátó egység – 2840 Oroszlány, Hunyadi J. u. 7. - 

szakmai programját az előterjesztés 9. melléklete szerinti tartalommal elfogadja  

7. Az Önkormányzati Szociális Szolgálat Hajléktalan ellátó egység – 2840 Oroszlány, Mátyás Király 

u. 7. - szakmai programját az előterjesztés 10. melléklete szerinti tartalommal elfogadja.  

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2025. április 29. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. Tomayer Tamás jegyző 

 

 

6. NAPIRENDI PONT: Átfogó értékelés az önkormányzat 2024. évi gyermekjóléti és 

gyermekvédelmi feladatainak ellátásról 

 
Előadó:  Takács Károly polgármester 

Előkészítő: Ságiné Kincse Ágnes intézményvezető 

 Szemző Ildikó irodavezető 

 

Takács Károly polgármester elmondta, a gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 

törvényben foglaltaknak megfelelően a helyi önkormányzat a gyermekjóléti és gyermekvédelmi 

feladatainak ellátásáról minden év május 31. napjáig átfogó értékelést készít. A gyámhatóságokról, 

valamint a gyermekvédelmi és a gyámügyi igazgatásról szóló 149/1997. (IX.10.) Korm. rendelet 

meghatározza a beszámoló tartalmi követelményeit, így a tájékoztató ennek figyelembe vételével 

készült. A beszámoló alapján tájékoztatást kapnak a település demográfiai mutatóiról, különös 

tekintettel a 0–18 éves korosztály adataira; az önkormányzat által nyújtott pénzbeli, természetbeni 

ellátások biztosításáról; az önkormányzat által biztosított személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról; 

a felügyeleti szervek által gyámhatósági, gyermekvédelmi területen végzett szakmai ellenőrzések 

tapasztalatairól, továbbá a gyermekjóléti és gyermekvédelmi szolgáltató tevékenységet végzők 

ellenőrzésének alkalmával tett megállapításokról; a jelzőrendszer működéséről. 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztésben szereplő 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő 

részvételével, 12 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  
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Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

59/2025. (IV. 24.) határozata 

a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról szóló átfogó értékelésről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete:  

1. Elfogadja az önkormányzat 2024. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 

ellátásáról szóló átfogó értékelést.  

2. Köszönetet mond az Önkormányzati Szociális Szolgálat munkatársainak az elmúlt évben 

végzett munkájáért.  

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2025. április 29. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. Tomayer Tamás jegyző 

 

 

7. NAPIRENDI PONT: A MÁV Személyszállítási Zrt. – Oroszlány városban, autóbusszal 

2024. évben végzett helyi személyszállítás közszolgáltatási 

tevékenységére vonatkozó – beszámolója 

 
Előadó:  Takács Károly polgármester 

Előkészítő: Bartalus László irodavezető 

 

Takács Károly polgármester elmondta, a MÁV Személyszállítási Zrt. elkészítette a tavaly évi 

tevékenységéről szóló beszámolót, mely számot ad a Társaság által ellátott közszolgáltatási 

tevékenységről, illetve tartalmazza a Közszolgáltatási szerződés 2024. éves teljesítésének főbb 

paramétereit, a helyi közlekedési közszolgáltatás minőségi jellemzőit és a közlekedési közszolgáltatás 

feltételeit, a működési terület sajátosságait. A helyi közösségi közlekedési szolgáltatás ellátása 

kapcsán a Társaság 2024. évi összes önkormányzati ellentételezési igénye mintegy 4.568 E Ft. 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak előterjesztésben szereplő 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő 

részvételével, 10 igen szavazattal és 2 tartózkodással elfogadta, és meghozta a következő 

határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

60/2025. (IV. 24.) határozata 

a MÁV Személyszállítási Zrt. – Oroszlány városban, autóbusszal 2024. évben végzett helyi 

személyszállítás közszolgáltatási tevékenységére vonatkozó – beszámolójáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete: 

1. Elfogadja a MÁV Személyszállítási Zrt. (a továbbiakban: Társaság) által az Oroszlány város 

részére 2024. évben autóbusszal végzett helyi személyszállítás közszolgáltatási tevékenység 

tárgyában – az előterjesztés 1. melléklete szerinti tartalommal – benyújtott beszámolóját. 

2. A Társaságnak az 1. pont szerinti beszámolójában kimutatott, a helyi személyszállítási 

tevékenység végzése során felmerült összes költségét – a 2024. évközi önkormányzati 

ellentételezésen túl – teljeskörűen, azaz 4.568.187 Ft összeggel megtéríti az Önkormányzat 2025. 

évi költségvetésének „Helyi közösségi közlekedés működtetése” sora terhére. 

3. A 2025. évi helyi személyszállítási közszolgáltatás évközi ellentételezéseként a 2025. évi I-IV. 

negyedévekre vonatkozóan 1.200.000,- Ft/negyedév összegű finanszírozási előleget fizet a 

közszolgáltató részére. 2025. évben a negyedéves finanszírozási előleg megfizetésének határideje: 

A tárgynegyedév utolsó napja, kivéve a 2025. I. negyedévre vonatkozó előleget, mely 

megfizetésének határideje: a 2024. évi beszámoló elfogadását követő 15. nap. 

4. A „Helyi közösségi közlekedés működtetése” sort 1.369.000,- Ft-tal kiegészíti az „Általános 

tartalék” terhére történő átcsoportosítással a 3. pont szerinti finanszírozási előleg biztosítása 

érdekében. 
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5. Felkéri a polgármestert, hogy az Önkormányzat 2025. évi költségvetésének soron következő 

módosításakor gondoskodjon a 4. pont szerinti módosítás költségvetésben történő átvezetéséről és 

a költségvetési rendelet módosításának képviselő-testület elé terjesztéséről. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2025. április 29. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  dr. Tomayer Tamás jegyző 

 

 

8. NAPIRENDI PONT: Önkormányzati ingatlanvagyonnal kapcsolatos döntések 

 
Előadó:  Takács Károly polgármester 

Előkészítő: Bartalus László irodavezető 

 

Takács Károly polgármester elmondta, a Malom-tó vonatkozásában az önkormányzat és az 

Oroszlányi Ingatlankezelő és Hasznosító Zrt., mint üzemeltető részvételével korábban haszonbérleti 

szerződést kötöttek az Oroszlányi Kajak Sportegyesülettel a tó vízfelületének kajak-kenu vízisport 

célú használatára, valamint a TÁV-HAL Horgászegyesülettel a tó halgazdálkodási jogának horgászati 

célú hasznosítására. Tekintettel arra, hogy az érintett szervezetek színesítik a város szabadidős 

tevékenységeinek lehetőségét, javasolta a haszonbérleti szerződések 5 évvel történő 

meghosszabbítását.  

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztésben szereplő 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő 

részvételével, 12 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

61/2025. (IV. 24.) határozata 

az önkormányzati ingatlanvagyonnal kapcsolatos döntésekről 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete: 

1. Egyetért az Oroszlány Város Önkormányzata, az Oroszlányi Ingatlankezelő és Hasznosító Zrt. és  

a) az Oroszlányi Kajak Sportegyesület közötti haszonbérleti szerződésnek az előterjesztés 1. 

melléklete, 

b) a TÁV-HAL Horgászegyesület közötti haszonbérleti szerződésnek az előterjesztés 2. 

melléklete 

szerinti tartalommal történő megkötésével. 

2. Felhatalmazza a polgármestert az 1. pont szerinti haszonbérleti szerződések aláírására. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2025. április 29. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: dr. Tomayer Tamás jegyző 

 a határozat végrehajtásáért: Takács Károly polgármester 

 

 

9. NAPIRENDI PONT: Oroszlány város közterületi térfigyelő kamerarendszerének 2025. évi 

fejlesztése 

 
Előadó:  Takács Károly polgármester 

Előkészítő: Lóczi Krisztián irodavezető 

  

Takács Károly polgármester elmondta, a térfigyelő rendszer további fejlesztésének a rendelkezésre 

álló szerver terheltsége szabott határt, azonban a tavalyi évben beszerzésre került egy új szerver, így a 

megnövekedett háttértár lehetőséget biztosít további fejlesztési lehetőségekre. Az igények, illetve a 

tervezett helyszínek száma egyre növekszik. Az idei telepítési helyszínek is már régóta szerepelnek a 

fejlesztési javaslatok között. Azonban a megnövekedett adatforgalom, adatmennyiség, valamint a 

városban a növekvő vezeték nélküli hálózatok kiépítése is indokolttá tesz fejlesztést az adatátviteli 

rendszerben, mert sajnos ezek problémát okoznak a felvételek rögzítésében, az adatátvitelben, a 
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rendszer üzembiztosságában, ezért a 2018 előtt telepített, elavult antennák cseréje is javasolt. Az új 

telepítési helyszíneket a jogszabályoknak megfelelően egyeztették az Oroszlányi 

Rendőrkapitánysággal, akik támogatták a telepítési helyszínek kijelölését, ezért kérte, hogy a 

képviselő testület is támogassa a térfigyelő rendszer előterjesztés szerinti fejlesztési javaslatait. 

Hozzátette, ez a kamerarendszer, ami Oroszlányon előállt és a meglévő több, mint 100 kamera 

rendkívül nagy segítség a bűnüldözésben. Ezek működő kamerák, tehát nagyban segítik a rendőrség 

munkáját. Összességében javítják a város közbiztonságát. Az ebbe befektetett összeg nagyon fontos. 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztésben szereplő 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő 

részvételével, 12 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

62/2025. (IV. 24.) határozata 

Oroszlány város közterületi térfigyelő kamerarendszerének 2025. évi fejlesztéséről 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete: 

1. Elfogadja az Oroszlány város területén működő térfigyelő kamerarendszerről szóló tájékoztatót az 

előterjesztés tartalma szerint. 

2. Egyetért Oroszlány város térfigyelő kamerarendszerének fejlesztésével, térfigyelő kamerák 

telepítésével az alábbi közterületeken: 

a) Adatátviteli rendszer korszerűsítése, elavult eszközök cseréje;  

b) Népekbarátsága u. – Bánki D. u. kereszteződésében kamerapár telepítése; 

c) Tópart utca – Kertalja utca kereszteződésében kamerapár telepítése; 

d) Mindszenti utca – Bokodi utca kereszteződésében kamerapár telepítése; 

e) Mindszenti utca – Szent Borbála utca kereszteződésében kamerapár telepítése; 

f) Rákóczi Ferenc út 72. (Rákóczi üzletsor mögött) 1 db vezérelhető, és 1db fix kamera telepítése 

3. Felkéri a polgármestert, hogy a térfigyelő kamerarendszer további fejlesztésének érdekében az 

Önkormányzat 2025. évi költségvetésében e célra rendelkezésre álló forrás erejéig intézkedjen a 

szükséges tervezési feladatok megkezdéséről, a kivitelezési beszerzési eljárás előkészítéséről, 

lebonyolításáról, a kivitelezői szerződés megkötéséről. 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2025. április 29. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. Tomayer Tamás jegyző 

a határozat végrehajtásáért: Takács Károly polgármester 

 

 

10. NAPIRENDI PONT: Közútfejlesztési beruházásokkal kapcsolatos döntések 

 
Előadó:  Takács Károly polgármester 

Előkészítő: Bartalus László irodavezető 

 Németh Gábor, az OIH Zrt. vezérigazgatója 

  

Takács Károly polgármester tájékoztatta a jelenlévőket, hogy 2025 márciusában a Crepito Kft., mint 

beruházó által elkészültek az Oroszlány, Alkotmány köz 1. szám alatti ingatlanon épülő kereskedelmi 

üzletépület kapcsolódó közlekedési létesítményei, így az épület körüli, Alkotmány közi és Plochingen 

utcai közúti burkolatok felújítása. A beruházó által kiválasztott útépítési kivitelező a megrendelt 

munkálatok elvégzése előtt közvetlenül megkereste az önkormányzatot az általa elvégzendő 

burkolatfelújítási munkálatokon, azaz beruházói megbízásán túli munkálatok elvégzése céljából, 

azokra konkrét árajánlatot küldött. Mivel az önkormányzatnak akkor már nem volt lehetősége az igény 

szerinti közúti szakaszok burkolatfelújításainak közvetlen megrendelésére, felkérték az OIH Zrt. 

szakembereit, hogy a hivatal által összeállított műszaki tartalomra vonatkozóan dolgozzanak ki 

árajánlatot. Az előterjesztés határozati javaslata szerint az OIH Zrt. által elvégzendő burkolatfelújítási 

munkálatok összege az önkormányzat költségvetésének beruházási céltartaléka terhére biztosítható. 
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Papp Péter Attila települési képviselő támogatta az előterjesztést, ugyanis az a városrész a felépülő 

két áruházzal, az elkezdett Patakpart ligeti családi házakkal, illetve már az áruház tulajdonosai által 

felújított járdaszakaszokkal rendben van. Örül, hogy az önkormányzat is csatlakozik a kimaradt rész 

rendbe tételéhez. Továbbra is az a véleménye, hogy vizsgálják meg a mögötte lévő, illetve ahhoz 

csatlakozó üres terület visszavásárlását. Ez hasznosan kapcsolódna annak a városrésznek a teljes 

rendbe tételéhez. 

 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így Takács Károly polgármester kérte, 

szavazzanak az előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő 

részvételével, 12 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

63/2025. (IV. 24.) határozata 

a közútfejlesztési beruházásokkal kapcsolatos döntésekről 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete:  

1. Az „Alkotmány közi és Plochingen utcai burkolatfelújítások” tárgyú közútfejlesztési 

beruházáshoz szükséges, bruttó 13.750 e Ft összegű anyagi fedezetet a 2. pont szerint biztosítja. 

2. Az Önkormányzat 2025. évi költségvetésében az 1. pont szerinti összeget a beruházási céltartalék 

terhére történő átcsoportosítással biztosítja, egyidejűleg létrehozza az „Alkotmány közi és 

Plochingen utcai burkolatfelújítások” elnevezésű költségvetési sort. 

3. A kivitelezésre az Oroszlányi Ingatlankezelő és Hasznosító Zrt-vel köt szerződést. 

4. Felkéri a polgármestert, hogy az Önkormányzat 2025. évi költségvetésének soron következő 

módosításakor gondoskodjon a 2. pont szerinti módosítás költségvetésben történő átvezetéséről és 

a költségvetési rendelet módosításának képviselő-testület elé terjesztéséről. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2025. április 29. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: dr. Tomayer Tamás jegyző 

a határozat végrehajtásáért: Takács Károly polgármester 

 

 

11. NAPIRENDI PONT: A 2024. évben végzett belső ellenőrzési tevékenység főbb 

megállapításairól 

 
Előadó:  Takács Károly polgármester 

Előkészítő: Dr. Tomayer Tamás jegyző 

 György Árpád belső ellenőr 

  

Takács Károly polgármester tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a költségvetési szervek belső 

kontrollrendszeréről és belső ellenőrzéséről szóló 370/2011. (XII. 31.) Korm. rendelet 49. §-a írja elő 

az éves ellenőrzési jelentés, valamint a helyi önkormányzat felügyelete alá tartozó költségvetési 

szervek éves jelentései alapján készített éves összefoglaló jelentés elkészítésének kötelezettségét, 

melyet a tárgyévet követően, legkésőbb a zárszámadási rendelet elfogadásáig a képviselő-testület elé 

kell terjeszteni jóváhagyásra. Az éves ellenőrzési jelentés elkészítéséért a belső ellenőr a felelős. A 

belső ellenőr az éves ellenőrzési jelentést elkészítette és a jogszabályban megjelölt határidőig azt 

megküldte a polgármesternek és a jegyzőnek. A megküldött ellenőrzési jelentést és részeként a 2024. 

évben végzett ellenőrzések nyilvántartási táblázatát az előterjesztés melléklete tartalmazza. 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztésben szereplő 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő 

részvételével, 12 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

 

 



 

17 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

64/2025. (IV. 24.) határozata 

a 2024. évben végzett belső ellenőrzési tevékenység főbb megállapításairól 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete elfogadja a 2024. évben végzett belső 

ellenőrzési tevékenység főbb megállapításairól szóló éves ellenőrzési jelentést az előterjesztés 

melléklete szerinti tartalommal. 

 
Határidő: a határozat kihirdetésére: 2025. április 29. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. Tomayer Tamás jegyző  

 

 

12. NAPIRENDI PONT: A Kölcsey Ferenc Művelődési Központ és Könyvtár Oroszlány 

Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítása 

 
Előadó:  Takács Károly polgármester 

Előkészítő: Dr. Tomayer Tamás jegyző 

  

Takács Károly polgármester tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a képviselő-testület a 47/2025. (III. 27.) 

határozatával döntött a Kölcsey Ferenc Művelődési Központ és Könyvtár alapító okiratának 

módosításáról. A változást az intézmény Szervezeti és Működési Szabályzatában is szükséges 

átvezetni. Az SZMSZ-ben módosításra, kiegészítésre kerültek továbbá az intézménnyel 

munkaviszonyban álló dolgozók díjazása, a bélyegző használata és az iratkezelés, továbbá a belső 

ellenőrzés során tett megállapítások is. 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztésben szereplő 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő 

részvételével, 12 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

65/2025. (IV. 24.) határozata 

a Kölcsey Ferenc Művelődési Központ és Könyvtár Oroszlány  

Szervezeti és Működési Szabályzatának jóváhagyásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete jóváhagyja a Kölcsey Ferenc Művelődési 

Központ és Könyvtár Oroszlány Szervezeti és Működési Szabályzatát az előterjesztés melléklete 

szerinti tartalommal. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2025. április 29.  

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. Tomayer Tamás jegyző  

 

 

13. NAPIRENDI PONT: Az oroszlányi III. számú felnőtt háziorvosi körzettel kapcsolatos 

döntések 

 

Előadó:  Takács Károly polgármester 

Előkészítő: Szemző Ildikó irodavezető 

  

Takács Károly polgármester tájékoztatta a jelenlévőket, hogy Dr. Nagy Jenő, a III. számú felnőtt 

háziorvosi körzet orvosa 2025. április 22-én elhunyt. Az önálló orvosi tevékenységről szóló törvény 

végrehajtásáról szóló 313/2011. (XII. 23.) Korm. rendelet 13/A. § (2a) bekezdése szerint „a praxisjog 

jogosultjának az egészségügyi szolgáltatóval önálló orvosi tevékenység végzésére fennálló, 

foglalkoztatásra irányuló jogviszonya megszűnése napján a feladat-ellátási szerződés megszűnik.” Az 

önkormányzat a Sanitech Szolgáltató Bt.-vel az egészségügyi alapellátás biztosítására 2013. február 5. 

napján kötött feladat-ellátási szerződést. A fenti jogszabály alapján a feladat-ellátási szerződést meg 

kell szüntetni. Tekintettel arra, hogy az egészségügyi alapellátásról szóló 2015. évi CXXIII. törvény 5. 
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§ (1) bekezdése alapján a háziorvosi tevékenység kötelező önkormányzati feladat, ezért a háziorvosi 

körzet egészségügyi alapellátásának biztosítása érdekében tárgyalásokat kell folytatni a városban 

dolgozó háziorvosokkal a tartós helyettesítéssel kapcsolatosan. A tárgyalások lefolytatását követően 

tudják elindítani a Komárom-Esztergom Vármegyei Kormányhivatal Tatabányai Járási Hivatal 

Népegészségügyi Osztálya felé a III. számú felnőtt háziorvosi körzetre irányulóan a működési 

engedély kérelmet, ezt követően pedig a Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkezelő felé a finanszírozási 

szerződés megkötését. 

Ezúton is részvétét fejezte ki a családnak, nagy veszteség doktor úr halála. 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztésben szereplő 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 12 fő települési képviselő 

részvételével, 12 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

66/2025. (IV. 24.) határozata 

 az oroszlányi III. számú felnőtt háziorvosi körzettel kapcsolatos döntésekről  

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete: 

1. Jóváhagyja az III. számú felnőtt háziorvosi körzet alapellátásának biztosítására irányuló, Dr. Nagy 

Jenő orvossal kötött feladat-ellátási szerződés megszüntetését 2025. április 30. napjával. 

2. Jóváhagyja a Sanitech Szolgáltató Bt.-vel kötött haszonkölcsön szerződés megszüntetését 2025. 

április 30. napjával. 

3. Felhatalmazza a polgármestert, hogy a háziorvosi körzet egészségügyi alapellátásának biztosítása 

érdekében a városban dolgozó háziorvosokkal folytasson tárgyalásokat a tartós helyettesítéssel 

kapcsolatosan, és a feladat ellátásához szükséges szerződéseket kösse meg. 

4. Felhatalmazza a polgármestert az III. számú felnőtt háziorvosi körzetre irányulóan a Komárom-

Esztergom Vármegyei Kormányhivatal Tatabányai Járási Hivatal Népegészségügyi Osztálya felé a 

működési engedély kérelem benyújtására, és a Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkezelővel kötendő 

finanszírozási szerződés aláírására. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2025. április 29. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. Tomayer Tamás jegyző 

 

 

14. NAPIRENDI PONT: Kérdés, interpelláció 

 
Takács Károly polgármester tájékoztatta képviselőtársait arról, hogy előzetes írásbeli kérdés, és 

interpellációs hozzászólás nem érkezett.  

 

Szabó György települési képviselő elmondta, a várost járva látja, hogy a lakosság egyre jobban 

öregszik. Az idősekkel való beszélgetésekből sokszor kiderül, hogy nincs, aki az időseket ellássa. 

Nincs elég információjuk a Szociális Szolgálat munkájával kapcsolatosan. Említette a házi 

segítségnyújtást nekik. Akkor hallották először ezt az ellátást. Szeretné, ha szélesebb körben 

elterjedne, több helyen meghirdetnék, hogy az idősek hozzájussanak az információkhoz.  

Felmerült, hogy 80 év felett a jogosítványt nem kapják vissza az idősebbek és így Borbáláról 

nehezebben jutnak el a szakorvosi intézményekhez. Javaslatot tett egy kis busz beállítására nem 

minden napra, heti egy-két alkalommal térítési díj mellett. Mert egy taxi piaci áron drága, egy kis 

nyugdíjas ezt nem biztos, hogy meg tudja fizetni.  

 

Takács Károly polgármester egyetértett azzal, hogy egy ilyen nagy rendszerről, mint a Szociális 

Szolgálat, nem lehet elég információt kiadni, de törekszenek rá. Például a városi újság előző számában 

az idősek nappali ellátásának kérdését próbálták promotálni és kérdőíveket vártak vissza, sajnos nem 

túl sok érkezett vissza. Ságiné Kincses Ágnes intézményvezető asszonynak továbbítani fogja 

képviselőtársa felvetését. 
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A rendelőintézetbe utaztatást meg kell vizsgálniuk. Vizsgálják meg, hogy be tudnak-e állítani egy 

ilyen járatot. A jelenlegi közszolgáltatás működési körét lehetne bővíteni. Megjegyezte, telefonon is 

lehet időpontot kérni és tudomása szerint működik. Papp Péter Attila képviselőtársa felvetésére – Nem 

veszik fel a telefont. – reagálva elmondta, erről az újonnan kinevezett főigazgató asszonnyal 

egyeztetni fog.  

 

Papp Péter Attila települési képviselő elmondta, hogy a Táncsics M. úti óvodások kaptak egy új 

játszóeszközt, talán csúszdát, amit 3 hete csodálnak. Kérdése az volt, hogy mikor használhatják? Mi az 

akadálya, hogy használatba vegyék a csúszdát?  

 

Takács Károly polgármester elmondta, intézkedni fognak, utána néznek, mi az oka annak, hogy nem 

lehet használni a csúszdát. 

 

Székely Antal települési képviselő elmondta, többször felmerült az ötlet, hogy valamelyik intézmény 

kapjon egy kisbuszt, amit több mindenre fel lehetne használni, többek között arra is, hogy a messzebb 

lakók elérjék például az orvosi szolgáltatásokat. Segíthetnék az időseket a bevásárlásban, a sportolók 

is hasznát tudnák venni egy ilyen kisbusznak, a művelődési központ is, a szociális szolgálat is. 

Számtalan önkormányzat így oldotta meg ezt.  

 

További kérdés, interpellációs hozzászólás nem volt, így Takács Károly polgármester megköszönte a 

jelenlévők és a televízió nézőinek figyelmét, a képviselő-testület nyílt ülését 17 óra 54 perckor 

bezárta és technikai szünetet követően zárt ülést rendelt el. 

 

 

k.m.f. 
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